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Vil ministeren oplyse, om det fortsat er gældende, at ved en sænkelse af beløbsgrænsen

for udenlandsk arbejdskraft, vil det forventede merprovenu ikke kunne anvendes til at fi-

nansiere andre tiltag, før effekterne har materialiseret sig, således at hvis der indgås en

aftale om lavere beløbsgrænse i finansloven for 2020, med effekt fra 1. januar, vil man

ikke kunne finansiere tiltag i finansloven for 2020 med dette forventede provenu, og at

man først vil vide, om effekterne har materialiseret sig efter udgangen af 1. kvartal 2021?

Der henvises til den tidligere regerings udspil om udenlandsk arbejdskraft, hvoraf det

fremgår, at: ”Da der er betydelig usikkerhed forbundet med provenuskønnet, bør et pro-

venu fra en lavere beløbsgrænse først udmøntes, når effekter har vist sig. Danmarks Sta-

tistik frigiver kvartalsvise registre for indvandreres midlertidige opholdsgrundlagsstatus og

lønmodtageres indkomst. Efter forslagets vedtagelse vil det således være muligt at skøn-

ne over provenueffekten ved udgangen af 1. kvartal året efter, aftalen træder i kraft på

baggrund af antallet af personer på beløbsordningen med en indkomst i intervallet mel-

lem den nuværende beløbsgrænse og den foreslåede beløbsgrænse.” Kilde: https://

bm.dk/media/8135/udenlandsk-arbejdskraft-initiativer.pdf

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Alex Vanopslagh

(LA).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Alex.Vanopslagh@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Jens Joel
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